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Bijlage 1 

 

Inspreektekst van de heer … tijdens de vergadering van de statencommissie RGW d.d. 26 

november 2018.  
 
‘Dank u wel, voorzitter,  
fijn dat ik hier mag inspreken namens de gebiedscoöperatie Groot Wilnis Vinkeveen. Ik ben zelf 
veehouder in groot Wilnis Vinkeveen. De meesten van u kennen het gebied denk ik wel. Wij melken 
daar honderd koeien met twee melkrobots, Wij zijn gewoon traditioneel boer met een beperkte 
hoeveelheid natuur. Ik noem het natuur, omdat wel eens de indruk wordt gewekt, het staat ook in de 
stukken eigenlijk, dat de boeren bij natuurinclusieve landbouw eigenlijk niet met natuur werken. Wij 
weken iedere dag met natuur. Wij hebben een onwijze gebiedskennis en dan geef ik een koekje van 
eigen deeg, het staat een beetje arrogant: er is natuurlijk niemand die zo goed als wijzelf weten hoe 
de bodem in elkaar zit. Dat komt omdat wij daar natuurlijk jaren werken, van opa al, vader al, ikzelf 
en ik geef het al door aan de kinderen. Daar leer je met de natuur omgaan, veranderende 
weersinvloeden, droogte, natte, bodemdaling. Dat wisten wij al voordat de politiek zich daar heel 
druk om maakte. 
Wat mij dan een beetje irriteert, is als men, zoals nu ook, ziet in verschillende kranten: bodem daalt 
enorm. Dat klopt, het afgelopen jaar, zeker. Dat zagen wij al aankomen in juni. Wat kun je eraan 
doen? Niet zoveel. Maar wat gebeurt er nu met de bodem? Die bodem zakt. Wij passen ons al jaren 
aan aan dat gebeuren. Nu ineens zit de politiek erop omdat er kosten mee gemoeid zijn. Maar de tijd 
moet ons verder brengen. Het lijkt net of er nooit initiatieven genomen worden. Die worden volop 
wel gedaan. Wij passen ons aan door middel van weidegang, de koeien anders, de bodem anders 
voeden. Een gezonde bodem zorgt ook voor minder bodemdaling, minder uitstoot. 
In jullie stuk zag ik bij een staatje staan dat het de boeren eigenlijk niet zoveel uitmaakt. 
Dat vond ik gevaarlijk. Het maakt ons wel uit. Wij krijgen steeds grotere peilvakken, de 
waterschappen gaan steeds grotere, makkelijk te weren peilvakken maken. Ik wil als boer het 
hoogste stukje van de polder hebben. Daarom ga ik al verstandig met mijn bodem om. In die bodem 
zit mijn bijdrage, zitten mijn financiële lasten. Die zitten puur in de grond. 
Dan zie ik bij u kaartjes en die hebben allerlei kleurtjes: daar zakt het zoveel en daar zakt het zoveel. 
In bepaalde lijnen klopt het, maar in bepaalde lijnen ook helemaal niet. Ik mis in het stuk ook gewoon 
de rapportage. Allemaal hele dure rapporten, grote rapporten, uitgebreide rapporten. Ik zeg niet dat 
daar onzin in staat. Maar wat ik mis, is de dialoog met het gebied. Wij hebben de kennis, wij hebben 
al die jaren al overleefd en zijn met bodemdaling omgegaan. De setting van de grond is al jaren aan 
de gang.  
Daarmee wil ik als eerste vragen: dit is gelukkig een concept, zo zie ik dat. Dus ik hoop dat u het 
meeneemt: ga in dialoog met LTO, met het gebied. Ik mis dat heel erg in dit stuk. Want als ik u een 
stukje meeneem, gewoon in de praktijk in Groot Wilnis Vinkeveen. Dat is mijn gebied, daar werk ik, 
daar woon ik, daar heb ik ook heel veel kennis van. Als wij dan kijken naar natuurterreinen die daar 
liggen, boeren die daar boeren. Wij hebben een project met onderwaterdrainage en dat is acht jaar 
geleden al begonnen. Nu lijkt het op het een soort hype is. Maar acht jaar geleden hebben wij dat op 
vrijwillige basis al gedaan. Daar hebben wij allerlei ervaringen mee. Positief en negatief. De boeren, 
de agrariërs, zijn niet zo positief. Want dat heeft best gevolgen. Nu zijn wij door nieuwe technieken 
en door nieuwe inzichten een stukje verder en nu komen we er achter, als wij het zus en zo doen met 
allerlei kleine beperkingen die ik u zal besparen, dat het dus werkt. Want wat blijkt nu, er staat in de 
stukken van de waterschappen dat een gebied bijvoorbeeld een wegzijging gebied is, Groot Wilnis 
Vinkeveen is een wegzijging gebied. Het zakt naar Mijdrecht. De grondwaterstand is 1,50 tot 1,75 
meter onder maaiveld. Dat wordt ons verteld. Wij agrariërs denken: dat heb ik nooit geweten. 
Afgelopen zomer de proef op de som genomen, gat geboord: hé, 78 centimeter. Waar komen die 
getallen vandaan? Ik wist het ook niet. Nu weet ik het, 78 centimeter, deze zomer, deze aparte 
zomer. Dat vind ik zeer belangrijk. Dat is dan een bepaald gebied. Ik heb er geen rapport over 
geschreven en wij hebben niet overal geboord. Dan komen wij op een stukje onderwaterdrainage, 
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wat in onze visie niet meer van deze tijd is, die is dus acht jaar geleden aangelegd. Dan zien wij een 
grondwaterstand van 48 centimeter. Hé, dat werkt. Terwijl het eigenlijk niet goed werkt in onze 
optiek. Dus ik wil u meegeven dat er praktijkkennis is.  
U hebt zelf grond gekocht in Groot Mijdrecht. Daar gaat u natte teelten doen. Ontzettend mooi dat u 
dat probeert, wij zullen dat als landbouw graag volgen. 
Ik wil u toch meegeven: neem de tijd. En als u heel snel wilt schakelen (en we moeten heel snel 
schakelen), komt u dan bij ons. Geeft u groen licht? Dan gaan wij onderwaterdrainage aanleggen. 
Maar daar moet u toestemming voor geven. 
Dank u voor uw aandacht.’ 
 


